


 Printable  
version

## Switzerland — A Welcoming Country for Expatriates

## La Suisse romande, terre d'accueil des expatriés

**F**or many newcomers to Switzerland, the experience seems to be, for the most part, painless and positive. Why is that? It seems that the Swiss administration is clearly well organised (a lot better than in France) and also quite welcoming. Switzerland has opened its doors to the countries within the European Union, not only to the wealthy but also to the average income earner. Businesses and independent workers are welcomed, especially if they plan to recruit in Switzerland. People over the age of 55 and who are retired and can prove that they earn CHF 100,000.- (approximately 64,000 € or 50,000 £) are also welcomed. There are many other cases that qualify, such as students or people who are applying for a job

with a Swiss company. Switzerland is truly unique because of the fact that there are four official languages: French, German, Italian and Romansh, and also that the country is a federation of 26 cantons (states). Each canton has its own constitution, legislature, government and courts. German is the dominant language (64%), French comes in second (21%). The languages spoken in Switzerland contain different expressions, accents and intonations than those spoken in France, Germany or Italy. Even though there are four different languages, the Swiss people work together in harmony without too many serious conflicts. Most of the German-speaking Swiss can speak some French and vice-versa, but English has become the *lingua franca*

**P**our beaucoup de nouveaux arrivants, s'établir en Suisse est une expérience plutôt facile et positive. Pourquoi ? L'administration suisse est particulièrement bien organisée (bien mieux qu'en France), et très accueillante. La Suisse a ouvert largement ses portes aux ressortissants de pays de l'Union européenne, pas seulement les plus aisés, mais aussi les personnes de revenus moyens. Les entrepreneurs et travailleurs indépendants sont les bienvenus, surtout s'ils ont l'intention de recruter du personnel en Suisse, ainsi que les retraités de plus de 55 ans dont le revenu est d'au moins CHF 100,000.- (environ 64,000 € ou 50,000 livres sterling), et bien d'autres personnes, tels des étudiants ou des professionnels cherchant un emploi dans une en-

treprise suisse.

La Suisse est tout à fait unique car on y parle quatre langues officielles : le français, l'allemand, l'italien et le romanche, et elle est une fédération de 26 cantons (ou Etats). Chaque canton a sa propre constitution, sa législature, son gouvernement et ses tribunaux. L'allemand est la langue dominante (64%), suivi du français (21%). Mais la manière de parler ces langues est différente, par les expressions, accents et intonations, de la France, de l'Allemagne ou de l'Italie. Et bien qu'ils s'expriment en quatre langues différentes, les Suisses vivent ensemble en harmonie sans vraiment de conflit. La plupart des alémaniques parlent un peu de français, et vice-versa, mais l'anglais devient de plus en plus la langue de communication entre les di-

*There are plenty  
of good reasons for  
moving to Switzerland,  
not only tax breaks  
or the beautiful,  
postcard perfect scenery,*



**SAMPLE PAGE**

**To access to rest of the article, the audio scenarios,  
vocabulary, the downloadable audio files...**

**and the full magazine,**

**SUBSCRIBE HERE**